

получить отличную оценку на экзамене. 9. Мне уже давно хочется прочесть эту книгу. 10. Я уже двадцать минут пытаюсь найти мою старую тетрадь. 11. Они уже десять лет живут в Нью-Йорке. 12. Моя тетья — артистка. Она всегда любила театр. 13. Ваш папа уже вернулся с севера? — Да, он уже две недели дома. 14. Я уже три дня об этом думаю. 15. Моя сестра пьет кофе с молоком. А я всегда предпочитал черный кофе. 16. Мы очень рады вас видеть. Мы вас ждали целый месяц. 17. Вы все еще читаете эту книгу? Сколько времени вы ее уже читаете? 18. Моя сестра занимается музыкой уже пять лет. 19. Я ищу тебя весь вечер. Где ты был все это время? 20. Они пишут сочинение уже два часа.

Будущее в прошедшем

Не забудьте, что если главное предложение стоит в прошедшем времени, то в придаточном дополнительном вместо будущих времен должны употребляться соответствующие будущие-в-прошедшем времена.

Спряжение глагола to write (писать) в *Future-in-the-Past Simple Tense*

(He knew that)
I **should write**
he **would write**
she **would write**
it **would write**

we **should write**
you **would write**
they **would write**

(He thought that)
I **should not write**
he **would not write**
she **would not write**
it **would not write**

we **should not write**
you **would not write**
they **would not write**

Спряжение глагола to write (писать) в *Future-in-the-Past Continuous Tense*

<p>(He said that) I should be writing he would be writing she would be writing it would be writing</p> <p>we should be writing you would be writing they would be writing</p>	<p>(He supposed that) I should not be writing he would not be writing she would not be writing it would not be writing</p> <p>we should not be writing you would not be writing they would not be writing</p>
--	--

**Спряжение глагола to write (писать)
 в *Future-In-the-Past Perfect Tense***

<p>(He was sure that) I should have written he would have written she would have written it would have written</p> <p>we should have written you would have written they would have written</p>	<p>(He guessed that) I should not have written he would not have written she would not have written it would not have written</p> <p>we should not have written you would not have written they would not have written</p>
--	---

Упражнение 262

Перепишите следующие предложения в прошедшем времени.

1. I am afraid I shall be late. 2. Do you think we shall pick all the apples in three days? 3. He hopes you will often visit him. 4. They expect he will be at home in a few days. 5. We are not sure he will arrive at our party. 6. She promises that she will finish the work in a week. 7. I think Henry will help us. 8. I hope we'll enjoy the show. 9. She expects he'll win the race.

Упражнение 263

Раскройте скобки, употребляя глаголы в Future Simple или Future-in-the-Past Simple.

1. I know we (not to be) late. 2. I knew we (not to be) late. 3. I want to know whether he (to be) at home. 4. I wanted to know whether he (to be) at home. 5. "When you (to be) ready?" he asked. 6. He asked when I (to be) ready. 7. I can't say whether Bob (to do) the work perfectly, but he (to do) his best. 8. He asked me whether he (to see) Olga there. 9. Are you sure that we (to have) time to do that? 10. I was afraid he (to say), "I don't think I (to be) able to come." 11. I did not know what he (to speak) about. 12. I knew your aunt (to bake) special cookies for all her nieces and nephews.

Упражнение 264

Употребите следующие предложения как придаточные дополнительные. В роли главных предложений используйте предложения, данные в скобках.

(I supposed; He believed; She was sure; We were told; I heard; She said; He understood; She imagined; The letter said.)

- E.g. My brother **will** be sleeping.
I **supposed** that my brother **would** be sleeping.

1. He will solve the problem in no time. 2. The new film will be shown at a cinema. 3. The teacher will have corrected our papers by the beginning of the lesson. 4. She will not like that TV programme. 5. The train will arrive on time. 6. The children will be playing in the yard. 7. All the newspapers

will publish that information. 8. They will win the game. 9. I shall go to the south. 10. My sister will not forget to ring me up. 11. I shall have done my homework by nine o'clock. 12. The tourists will not return by sunset. 13. My friends will be waiting for me. 14. My friend will have returned by that time. 15. They will be working the whole evening. 16. He will return that book to the library immediately.

Упражнение 265

Переведите на английский язык, обращая внимание на время глагола в главном предложении.

1. Я знаю, что он скоро придет. 2. Я знал, что он скоро придет. 3. Я думаю, что она будет спать в это время. 4. Я думал, что она будет спать в это время. 5. Она думает, что сделает всю работу к пяти часам. 6. Она думала, что сделает всю работу к пяти часам. 7. Я был уверен, что к десяти часам он уже выучит стихотворение. 8. Я знал, что к девяти часам мама уже приготовит ужин и в девять часов вся семья будет сидеть за столом. Я боялся, что приду слишком поздно. 9. Она боялась, что ее друг не придет. 10. Они написали, что скоро приедут. 11. Я был уверен, что встречу его на станции. 12. Я думаю, что папа скоро напишет нам письмо. 13. Вам сказали, что в декабре мы будем писать контрольную работу? 14. Он понял, что никогда ее не забудет. 15. Я полагаю, что они вспомнят о нас. 16. Он говорит, что купит машину. 17. Он говорил, что купит машину.